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7. Ärende 15 

Anmälan av ej verkställda beslut enligt 4 kap 1 § 

socialtjänstlagen för kvartal 4 år 2015 

Dnr 410-16/2016 

 

Det gemensamma funktionshinderrådet har tagit del av 

detta ärende.  

 

Annmarie Ståhl redovisar ett par förklaringar till att beslut 

inte har verkställts och besvarar rådets frågor. 

 

8. Ärende 16 

Anmälan om fördelning av medel för utveckling inom 

demensområdet år 2016 

Dnr 340-44/2016 

 

Det gemensamma funktionshinderrådet har tagit del av 

detta ärende.  

 

9. Ärende 17 

Ungdomsbesök på vård och omsorgsboenden 2015 

Dnr 340-43/2016 

 

Det gemensamma funktionshinderrådet har tagit del av 

detta ärende.  

 

 

§ 7 

Ärenden till överförmyndarnämndens sammanträde den  

2 februari 2016 

 

1. Överförmyndarnämndens föredragningslista 

 

Det gemensamma funktionshinderrådet har tagit del av 

denna.  

 

2. Ärende 6.1  

Verksamhetsberättelse 2015 

 

Det gemensamma funktionshinderrådet har tagit del av 

detta ärende.  

 

Håkan Andersson redovisar kort om de problem som 

förvaltningen haft under året bland annat har man haft för 

få handläggare till antalet ärenden och svårt att rekrytera 
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god man till andra målgrupper än ensamkommande 

flyktingbarn. I budgeten för år 2016 har förvaltningen 

tillförts mer  

ekonomiska resurser och nyligen beviljades förvaltningen 

ytterligare ekonomiska resurser. Resurserna ger ledningen 

förutsättningar att ta tag i problemen samt att 

förvaltningen kan rekrytera fler medarbetare vilket bidrar 

till successiva förbättringar i genomförandet av nämndens 

uppdrag.  

 

3. Ärende 7.1 

Anmälan av regler för arvoden mm för kommunala 

förtroendeuppdrag 

 

Det gemensamma funktionshinderrådet har tagit del av 

detta ärende.  

 

Uttalande av rådet 

Det gemensamma funktionshinderrådet noterar att ärendet 

innehåller beslut om höjningar av arvoden till 

förtroendevalda. De beslutade höjningarna gäller dock 

inte för  

deltagande i exempelvis råd för funktionshinderfrågor. 

Givetvis ska samma regler gälla för stadens alla 

förtroendevalda. Rådet vill även anföra att ersättning för 

förlorad arbetsförtjänst inte utgår till rådsledamöter. Detta 

är ett missförhållande som bör åtgärdas snarast. 

 

4. Ärende 7.2 

Remissvar Stockholms miljöprogram 2016-2019 

 

Det gemensamma funktionshinderrådet har tagit del av 

detta ärende.  

 

Uttalande av rådet 

Det gemensamma funktionshinderrådet noterar att i 

ärendet fastslås att staden ska främja gång, cykel- och 

kollektivtrafik samt att parkeringstalen ska minska. 

Stockholm är en storstad som inte bara har många 

invånare, utan dessutom täcker ett omfattande geografiskt 

område.  

Dessutom präglas staden av vatten samt av topografiska 

variationer.  
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Åtskilliga invånare har behov av att förflytta sig längre 

sträckor mer eller mindre dagligen. Personer med 

funktionsnedsättning är givetvis inget undantag. Det kan 

vara arbets- och skolresor men andra för individen mer 

eller mindre nödvändiga syften, exempelvis besöka 

närstående, dagligvaruinköp, resor till vård och 

behandlingar mm. Alla kan inte använda sig av 

kollektivtrafiken och avstånden är för långa för gång eller 

cykling. Bilen blir då ett nödvändigt redskap/hjälpmedel. 

Det är en lovvärd ambition ur miljö- och 

folkhälsoaspekter att ersätta biltrafiken, med dessvärre 

knappast realistisk.  

 

Man får inte heller glömma bort att det finns ett stort antal 

personer som har nedsatt förflyttningsförmåga som (ännu) 

inte berättigar till färdtjänst eller individanpassade fordon 

/p-tillstånd. Det kan handla om tillfälliga eller varaktiga 

sjukdomstillstånd, men även naturligt åldrande, som alla 

drabbas av förr eller senare. Dessutom kan personer i alla 

faser av livet vara beroende av bil av olika skäl. Det gäller 

inte minst om man är bosatt i mer perifera delar av 

kommunen, där avstånden är långa och tillgången till 

kollektiva färdmedel begränsad. 

 

Om tillgången till p-platser minskar så att det i väsentlig 

grad understiger behovet leder detta till åtskilliga problem 

inklusive sådana som påverkar miljön. Det blir ökad 

cirkulation av fordon som söker en p-plats, vilket stör 

annan trafik, gående, cyklister och tar viktigt 

gatuutrymme i anspråk. Det blir än svårare för den som 

har nedsatt rörelseförmåga att ta sig fram tryggt och 

säkert. 

 

Sist men inte minst ökar risken för missbruk av p-plats för 

rörelsehindrade – bilister chansar och ställer sig på en p-

plats för rörelsehindrade. Detta är givetvis en helt 

oacceptabel konsekvens!  

 

Ärendet saknar helt ett funktionshindersperspektiv. Rådet 

efterfrågar en analys av behov och konsekvenser för 

denna grupp, som utgör en betydande andel av stadens 

befolkning och redan har en utsatt situation. 

 

5. Ärende 7.3 
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Remissvar Riktlinjer för Stockholms stads sociala  

investeringsfond 

 

Det gemensamma funktionshinderrådet har tagit del av 

detta ärende.  
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Uttalande från rådet 

Det gemensamma funktionshinderrådet delar de 

synpunkter som lyfts fram i tjänsteutlåtandet från 

överförmyndarförvaltningen (dnr 1.5-103/2015). Rådet 

lyfter dels frågan om social investeringsfond är det bästa 

sättet är att fördela ekonomiska medel till stadens 

förvaltningar, dels att i den mån medel ska fördelas via en 

social investeringsfond att det är viktigt med en enkel, 

snabb och obyråkratisk handläggning för att utverka 

ekonomiska medel. 

 

6. Ärende 7.4  

Yttrande över revisorernas rapport Granskning av  

överförmyndarnämnden 

 

Det gemensamma funktionshinderrådet har tagit del av 

detta ärende.  

 

Uttalande från rådet 

Det gemensamma funktionshinderrådet noterar att 

revisorerna påtalar stora brister. 

Överförmyndarverksamheten har en omfattande obalans 

inom ärendehandläggningen. Vidare framför revisorerna 

att det är svårt att komma i kontakt med verksamheten. 

Hanteringen av känsliga  

uppgifter missköts. Det råder således betydande brister 

såväl kvantitativt som kvalitativt. Det räcker därför inte 

att hänvisa till bristande ekonomiska och personella 

resurser. Kvalitetssäkringen handlar om prioriteringar. 

 

I detta fall drabbas svårt utsatta personer av uteblivna  

insatser eller otillräckliga sådana. Även om de får hjälp är 

stödet av undermålig kvalitet och lever inte upp till kravet 

på rättsäkerhet i hanteringen. 

 

Rådet har under tidigare perioder noterat samma 

missförhållanden revisorerna nu påtalar utan att detta har 

lett till åtgärder. Vidare har samarbetet med rådet inte 

fungerat, företrädare för överförmyndarförvaltningen har 

inte deltagit i rådets möten eller verksamhet i övrigt. 

Rådet efterfrågar en omedelbar handlingsplan för att 

komma till rätta med de brister som revisorerna har 

uppmärksammat.  
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Rådet ser fram emot ett aktivt förändrings- och 

förbättringsarbete med en ny tydlig och handlingskraftig  

ledning. Rådet är även behjälplig med att stötta 

förvaltningen med sin kompetens om målgruppen, dess 

behov och annat inom sakområdena. 

 

7. Ärende 7.5 

Beslut om resepolicy för överförmyndarnämnden 

 

Det gemensamma funktionshinderrådet har tagit del av 

detta ärende.  

 

 

§ 8 

Hemtjänstutredningen  

Anders Håkansson och Mårten Lindskog berättar om  

hemtjänstutredningens målbild. Den kan kort sammanfattas med  

Individens behov i centrum, IBIC, ska styra utförandet av  

insatsen, samt att all beviljad tid ska utföras.  

 

Projektet spänner över många samverkande nyckelfrågor och 

detaljer och just nu utarbetar äldreförvaltningen förslag till så 

kallad ramtid. Detta ärende behandlas av äldrenämnden i mars 

2016, och därefter överlämnas det till kommunfullmäktige för 

vidare handläggning och beslut.  

 

Det gemensamma funktionshinderrådet ställer frågor som  

besvaras.  

 

Tjänstgörande ordföranden Lena Huss tackar Anders Håkansson 

och Mårten Lindskog för den utmärkta föredragningen. 

 

  

§ 9 

Anmälningsärenden 

Det gemensamma funktionshinderrådet beslutade att lägga  

följande ärenden till handlingarna. 

 

Socialnämndens protokoll från sammanträde den 26 januari 2016, 

som justerats dels den 26, dels den 29 januari 2016.  

 

Äldrenämndens protokoll från sammanträde den 26 januari 2016, 

som justerats dels den 26, dels den 3 februari 2016. 

 


